
 

Protokół nr  LXXIX/2023 

z posiedzenia  Rady Miejskiej w Kętrzynie dniu 30 listopada 2023r. 

Obrady rozpoczęto 30 listopada 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz.17:43 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków – lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu 

Obecni: 

1. Krystian Aleksander Abramowicz 

2. Jerzy Baranowski 

3. Alicja Biała 

4. Zenon Buraczek 

5. Roman Chodara 

6. Wioletta Czech 

7. Czesław Ćwik 

8. Dariusz Marek Duczek 

9. Marzena Gajek 

10. Tomasz Komorowski 

11. Jan Wojciech Mickiewicz 

12. Edward Mitros 

13. Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki 

14. Zbigniew Nowak 

15. Rafał Rypina 

16. Daniel Adam Sapiński 

17. Ryszard Teodor Szymański 

18. Helena Szymkiewicz 

19. Marian Henryk Toruński 

20. Zofia Waszkiewicz 

21. Władysław Zarecki 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1.  Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

2.  Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec 

3.  Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

4.  Prezesi Spółek Komunalnych w Kętrzynie 

5.  Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych Miasta  

6.  Mieszkańcy miasta  

1. Otwarcie posiedzenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady LXXIX sesji Rady Miejskiej  w 

Kętrzynie zwołanej zgodnie z art.20 ust.1 ustawy  samorządzie gminnym. Przewodniczący 

Rafał Rypina przywitał radnych,  Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Dyrektorów, Naczelników, 



Radnego Rady Powiatu Piotra Soćkę, media oraz mieszkańców miasta przybyłych na 

posiedzenie. Poinformował także, że obsługę prawną zapewnia Mecenas Agnieszka 

Jakubowska, a protokolantem jest Joanna Golińska. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina poinformował, że Burmistrz Miasta zgłosił poprawkę do 

porządku obrad o wprowadzenie dwóch uchwał, które zostały szczegółowo omówione na 

posiedzeniach komisji rady Miejskiej.                                                                                         

1) Wprowadzenie po punkcie 3.8. pkt 3.9. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywienia w 

formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.                                        

Głosowano w sprawie: Zmiana porządku obrad 1. 

Wyniki głosowania                                                                                                    

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2                    

Wyniki imienne: 

 ZA (18) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, 

Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, 

Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, 

Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Roman Chodara                                                                        

BRAK GŁOSU (0)  

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

2) Zmiana porządku obrad - Wprowadzenie po punkcie 3.9. pkt.3.10 Uchwała w sprawie 

określenia zasad wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.  

Rada przyjęła poprawkę. Raport głosowania stanowi zał. nr 2 do protokołu.  

Głosowano w sprawie: Zmiana porządku obrad 2. 

Wyniki głosowania  

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (18) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, 

Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, 

Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, 

Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Roman Chodara 

BRAK GŁOSU (0)  

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Rada przyjęła poprawkę. Raport głosowania stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji przyjętego 

porządku obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 



3.1  przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej Kętrzyn z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2024 rok”. 

3.2 szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również tryb ich pobierania.   

3.3 przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Kętrzyn.  

3.4 zmiany uchwały Nr XXXVI/266/2021 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 29 kwietnia 2021 r.          

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miejskiej Kętrzyn.  

3.5 zmiany uchwały Nr LXXVII/576/2023 z dnia 28 września 2023 r w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu. 

3.6 zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej                 

Prognozy  Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2023 – 2034. 

3.7 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023. 

3.8 rozpatrzenia wniosku Towarzystwa Miłośników Kętrzyna w sprawie ustanowienia roku 2024          

w Kętrzynie – Rokiem Stanisławy Łozińskiej. 

3.9 podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy          

w zakresie dożywienia w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.       

3.10    określenia zasad wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.                            
4. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie z kontroli 

pn.: Analiza i ocena gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miejskiej 

Kętrzyn w 2023r.  

5. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie z działalności 

w III kwartale 2023 roku.  

6. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych.  

   7.   Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie  

         oraz prac między sesjami. 

 8.   Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

    9.  Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

   10.  Interpelacje i zapytania radnych. 

   11.  Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

   12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.  

   13.  Przyjęcie protokołu z LXXVIII sesji Rady Miejskiej z dnia 26 października 2023r.  

   14.  Zamknięcie LXXIX sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

3. Podjęcie uchwał w sprawach:  

3.1 Uchwała w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej 

Kętrzyn z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie, na 2024 rok”.  

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, 

Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, 

Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki  

BRAK GŁOSU (0)  

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 4 do protokołu. 

 

3.2 Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania.  

Przewodniczący Rady Rafał Rypina poinformował, że Burmistrz Miasta zgłosił autopoprawkę 

do projektu uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania autopoprawki. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (18) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, 

Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, 

Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, 

Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Roman Chodara 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Rada przyjęła autopoprawkę. Raport głosowania stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały wraz autopoprawką. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały wraz autopoprawką. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (18) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, 

Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, 

Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, 

Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Roman Chodara 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 6 do protokołu. 

 

3.3 Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Kętrzyn.  

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 



 Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta 

Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan 

Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, 

Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, 

Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 7 do protokołu. 

 

3.4 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/266/2021 Rady Miejskiej w Kętrzynie 

z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Kętrzyn 

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, 

Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, 

Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 8 do protokołu. 

 

3.5 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXXVII/576/2023 z dnia 28 września 2023 r 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu. 

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, 

Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, 

Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 9 do protokołu. 

 

3.6 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r.           

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na 

lata 2023 – 2034.  



Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (10) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Marzena Gajek, Edward Mitros, 

Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Marian 

Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek 

Duczek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, 

Helena Szymkiewicz 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 10 do protokołu. 

 

3.7 Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023.  

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Marzena Gajek, Andrzej 

Eugeniusz Niedźwiecki, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena 

Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek 

Duczek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Zbigniew Nowak, 

Rafał Rypina, Władysław Zarecki 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 11 do protokołu. 

 

3.8 Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku Towarzystwa Miłośników Kętrzyna w 

sprawie ustanowienia roku 2024 w Kętrzynie – Rokiem Stanisławy Łozińskiej.  

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przedstawicielka Stowarzyszenia Miłośników Kętrzyna Ewa Brzostek przedstawiła, zasługi, 

działania Śp. Stanisławy Łozińskiej. Poinformowała, iż Towarzystwo Miłośników Kętrzyna               

w listopadzie 2024 r. będzie obchodziło czterdziestolecie swojego istnienia, w tym czasie 

zawsze startowaliśmy w konkursach organizacji pozarządowych, pozyskiwaliśmy pieniądze 

głównie na publikację książkowe i w tym roku również mamy taki zamiar. Mamy w posiadaniu  

spuściznę Pani Stanisławy Łozińskiej, którą chcemy w następnym roku wyda, przynajmniej 

dwie książki z jej twórczością. Będziemy również starać się o dofinansowanie z powiatu. 

Chcieli byśmy również wystawić jeden z kabaretów, który scenariusz napisała Pani Stanisława 

Łozińska, plus konkursy literackie.  

Radny Czesław Ćwik uważa, że podejmowana uchwała nie rodzi za sobą żadnych skutków 

finansowych, a powinna rodzić by właściwie uhonorować Panią Stanisławę Łozińską. 

Startowanie w konkursach pozarządowych nie daje gwarancji wygranej. Promowanie kogoś, 

powinno być przeprowadzone uczciwie.  



Przewodniczący Rafał Rypina w odpowiedzi poinformował, że są już to dalsze kroki. Rada 

rozpatruje wniosek, który uważa za zasadny,  dalszym krokiem będzie przedstawienie już 

konkretnego projektu uchwały.  

Radna Helena Szymkiewicz uważa, że pomysł jest wspaniały, dobrze, że doceniamy ludzi, 

którzy byli z nami i którzy pochodzą z Kętrzyna. Chciałabym, by również miasto włączyło się  

w pomoc i pracę. 

Radny Dariusz Duczek poinformował, że również pochwala wniosek Towarzystwa i jeśli 

rzeczywiście decydujemy przyjąć to pozytywnie, to trzeba myśleć co dalej i zwrócić uwagę na 

to, że jednak do każdej inicjatywy, a już szczególnie takich uroczystości rocznych to trzeba 

mieć pieniądze. Stowarzyszenie w przejrzysty sposób mówi w jaki sposób chcieliby to 

uhonorować i na co są gotowi, co mają w planach na najbliższy czas. Jeżeli mamy pozytywna 

opinie Burmistrza to rozumiem, że się zaangażuje i będzie chciał z radą rozmawiać na pokrycie 

finansowe pewnych inicjatyw i zadań w roku 2024. Rada pochylając się do wniosków ma 

świadomość, że na to są potrzebne pieniądze.  Jeżeli nasza inicjatywa radnych przy głosowaniu 

będzie również pozytywna, no to bierzemy się za robotę. Jest Burmistrz, jest Rada, jest 

Towarzystwo, rozmawiamy jak to robimy i wpisujemy w plan wydatków budżetowych w roku 

2024 w sposób bezpośredni lub pośredni, bo mamy ośrodki kultury i sportu, które mogą się 

również zaangażować. 

Radny Zbigniew Nowak stwierdził, że Towarzystwo ma konkretne scenariusz przebiegu tego 

roku, myślę, że jeśli zacznie kilka organizacji to organizować to będzie trochę chaotyczne. 

Popieram wniosek, żeby zabezpieczyć środki w budżecie ale organizacje i prowadzenie tego 

zostawiłbym stowarzyszeniu.      

W dyskusji wzięli udział: - Gość, Czesław Ćwik, Helena Szymkiewicz, Dariusz Marek 

Duczek- Zbigniew Nowak. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, 

Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, 

Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 12 do protokołu. 

 

3.9 Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem           

„ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, 

Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, 



Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 13 do protokołu. 

 

3.10 Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028.  

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 

projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta 

Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan 

Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, 

Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, 

Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 

nr 14 do protokołu. 

 

4. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie                  

z kontroli pn.: Analiza i ocena gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn w 2023r. stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej Zbigniew Nowak  omówił sprawozdania z kontroli pn.: 

Analiza i ocena gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn w 

2023r. Radni nie wnieśli uwag.  

W dyskusji wzięli udział: - Zbigniew Nowak- Marzena Gajek, Czesław Ćwik 

5. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie                      

z działalności w III kwartale 2023 roku. zał. nr 16 do protokołu. 

Rada zapoznała się ze sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie                      

z działalności w III kwartale 2023 roku. Uwag nie wniesiono.  

W dyskusji wzięli udział: - Zbigniew Nowak- Czesław Ćwik 

6.Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych.  

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych radnych Rady Miejskiej w Kętrzynie za rok 2022 stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu.  

Następnie odczytał pismo Burmistrza dotyczące złożonych oświadczeń majątkowych 

pracowników Urzędu i jednostek organizacyjnych Gminy Miejskiej Kętrzyn stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu.  

 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej                 

w Kętrzynie oraz prac między sesjami. – stanowi załącznik nr 19 

8. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

Radna Helena Szymkiewicz – zadała pytanie w sprawie sprzedaży nieruchomości przy ul. 

Przemysłowej 5: …-„jaka jest ta nieruchomość i dla kogo została sprzedana ?  



 W dyskusji wzięli udział: - Helena Szymkiewicz  

9. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta.  

Naczelnik Wydziału Zarządzania Majątkiem, Architektury i Urbanistyki Katarzyna Jezierska- 

poinformowała, że to jest informacja publiczna, także tam jest wszystko opublikowane. Działka 

została sprzedana dla Pana Chełsowskiego i że to jest cała działka po byłym Pref - Budzie, cały 

ten teren to ponad 3 hektary.  

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radny Tomasz Komorowski złożył zapytanie w sprawie terminu wykonania utwardzenia             

i doświetlenia terenu za budynkami przy ulicy Kopernika 4, 4A, 6,8,10. prosi o informację: 

1.Dlaczego do tej pory nie rozpoczęły się prace związane z utwardzeniem tego terenu? 

2.Kiedy zamierza się wbić przysłowiową „łopatę” symbolizującą rozpoczęcie inwestycji ? 

3.Jeżeli prace się nie rozpoczęły w tym roku, to co jest tego powodem? 

4.Ile będzie trwała realizacja tej inwestycji?  

W dyskusji wzięli udział: - Tomasz Komorowski 

11. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź.  

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał odpowiedź Burmistrza Miasta Kętrzyn na 

interpelację Radnego Daniela Sapińskiego w sprawie wymalowania przejść dla pieszych na 

drodze wjazdowej prowadzącej do sklepu Lidl oraz bloków znajdujących się głębi osiedla na 

wysokości skrzyżowania z ul. Chrobrego z informacja o przekazaniu sprawy do zarządu 

spółdzielni, której droga jest w użytkowaniu wieczystym.  

12. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

 Radny Zbigniew Nowak odniósł się do odpowiedzi Delegatury NIK….- Pan Dyrektor uznał, 

że protokół i zawarte wnioski za spór pomiędzy Komisja Rewizyjną a Burmistrzem Miasta.        

Po pierwsze to nie jest spór pomiędzy Komisją Rewizyjna a Burmistrzem. Rada podjęła taką 

decyzję i chodzi o przeprowadzoną kontrolę i wnioski z kontroli. W obliczu tego co zawiera 

protokół to tam nie ma sporu. Jeśli nie ma się nic sobie do zarzucenia to odpowiedź do NIK 

powinna zostać wysłana szybko, a nie aż po 80 dniach. Dlaczego Burmistrz tak zwlekał ?               

Ja nie zostawię tak tej sprawy, będę pisał do Pana Dyrektora do wiadomości pójdzie trochę 

wyżej. Uważam, ze jest to zlekceważenie Komisji Rewizyjnej i Rady. Komisja rewizyjna nie 

prowadzi żadnego sporu, Rada może prowadzić spór,  Komisja nie jest organem, jest tylko 

wewnętrznym organem Rady Miasta. 

Radny Daniel Sapiński zgłosił wniosek w sprawie:- stworzenia na terenie miasta Kętrzyn 

ogrzewalni czy noclegowni, dla ludzi bezdomnych. W takim miejscu, można również 

rozszerzać działania Problemów Alkoholowych, o rozszerzanie działań edukacyjnych,                    

w kontekście profilaktyki uzależnień. Dla tych ludzi takie miejsce jest niezbędne do tego, by 

nie zamarzli, czy nie było trzeba wyganiać ich z klatek schodowych.  

Radny Dariusz Duczek -  ponowił wniosek o” szczególny nadzór nad ulicą Reja, obustronny 

zakaz postoju aut na odcinku od Wojska Polskiego do przejścia dla pieszych przy przedszkolu 

oraz postawienia progu zwalniającego przy miejscu przejścia dla pieszych. Wnosi o szybką            

i skuteczną interwencję na ulicy Reja oraz rzetelne podejście do powyższego tematu.     

Mieszkanie Miasta Kętrzyn zgłosił wniosek o naprawę urządzeń na siłowni przy Hali Mistrzów.  

 W dyskusji wzięli udział: - Zbigniew Nowak, Daniel Adam Sapiński, Helena Szymkiewicz- 

Dariusz Marek Duczek, Gość  

Pełny zapis dyskusji: https://esesja.tv/transmisja/43248/lxxix-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-30-

listopada-2023.htm. 

Rada zapoznała się z pismami, które wpłynęły do rady: 

- Pismo ze Spółdzielni Mieszkaniowej „ Pionier” dotyczące apelu Rady Miejskiej w Kętrzynie 

z dnia 26 października br. 



- obwieszczenie Miejskiej Komisji Wyborczej w Kętrzynie z dnia 25 października 2023 r.            

w sprawie ogłoszenia wyników wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kętrzynie 

przeprowadzonych w dniu 18 października 2023 r.  

- zarządzenie Burmistrza Miasta Kętrzyn nr 259/2023 w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych projektu budżetu Miasta Kętrzyn na  rok 2024, 

- rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie uchwały nr LXXVIII/581/2023 

- rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie uchwały nr LXXVIII/582/2023   

- uchwała nr 0102-412/23 kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

- uchwała nr 0102-414/23 kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

- pismo NIK w sprawie rzetelności i gospodarności działań Burmistrza Miasta Kętrzyn,   

13. Przyjęcie protokołu z LXXVIII sesji Rady Miejskiej z dnia 26 października 2023r. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z LXXVIII sesji Rady Miejskiej z dnia 26 

października 2023r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, 

Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, 

Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

NIEOBECNI (2) Jerzy Baranowski, Alicja Biała 

Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

14. Zamknięcie LXXIX sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Rafała Rypina zamknął LXXIX 

sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

 

 

 Pełny przebieg obrad LXXIX Sesji RM został w formie elektronicznej i jest dostępny na stronie BIP Urzędu Miasta 

https://esesja.tv/transmisja/43248/lxxix-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-30-listopada-2023.htm 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 

Rafla Rypina  

  

 

Przygotował(a): Joanna Golińska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


